
 

Referat FB-møde i Danmarks Sportsfiskerforbund 

Mødetid: onsdag den 20. september 2023 kl. 19.00 – 21.30 

Mødested: Mødet holdes over teams via dette link. 

Deltagere: Torben Kaas, Hans E. Nielsen, Morten Jacobsen, Kenn Larsen, Arne Lau-

ritzen, Hanna Vestergaard, Linda Bollerup Frederik Lorentzen, Jan Karnøe og Lars 

Rasmussen. 

1. Godkendelse af Dagsordenen  

2. Opfølgning på mødet den 26. august 2023 

”Betal for 2024 og få resten af 2023 gratis.” Onsdag den 13. september 2023      

udsendte vi meddelelse om, at foreninger kan gøre brug af dette tilbud, samt hvor-

dan de kan gøre det.  

Vejle Sportsfiskerforening og Viborg Lystfiskerforening foreslår, at ordningen frem-

over træder i kraft tidligere. Begrundelsen fra Vejle Sportsfiskerforening er, at fred-

ningstiden i Vejle Å træder i kraft den 1. november. 

Forbundsbestyrelsen vil på sit møde i april 2024 drøfte, hvilken periode tilbuddet 

skal gælde for næste år. Herudover drøftede bestyrelsen, om det kunne være en 

ide, at foreningerne indfører rullende medlemskaber. Det forslag skal selvfølgelig 

drøftes med medlemsforeningerne. 

3. Endelig godkendelse af halvårsregnskabet 

Baggrund: 

Sekretariatet og FU har gennemarbejdet halvårsresultatet og skrevet forslag til 

FB’s bemærkninger til halvårsresultatet. 

”Resultatet for 2023 forventes at blive et underskud, der er kr. 300.000 større 

end det budgetterede underskud på kr. 114.037. Det forudsætter, at der er 

samme medlemstilvækst i efteråret 2023 som i 2022.  

Resultatet kan dog påvirkes positivt af indtægter for fondsprojektet ”1001 natur-

vandring”. Et projekt vi har sammen med DN og Danmarks Jægerforbund. Projek-

tet starter op i efteråret.” 

Beslutningstema: 

FB skal godkende halvårsregnskabet. 

 

 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_MjIxZDQxYjctNGE0Ni00MjRmLTgyMGMtM2I0NDZiY2ZjODA5%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%226e07981e-97b5-4441-9fe3-66c2bedc0ca0%22%2c%22Oid%22%3a%2280d07193-c6e5-40f4-84ba-0dfd292ca5b5%22%7d


            

 

 

     

 

Beslutning: 

Forbundsbestyrelsen godkendte halvårsregnskabet for 2023. Halvårsregnskabet 

vil blive udsendt med Forbundsnyt i uge 39. 

4. Kommunernes kompetencer vedr. deres håndtering af deres opgaver med søer 

og vandløb. V./Morten Jacobsen  

Baggrund: 

 

Morten Jacobsen skriver: 

 

Jeg synes, at kommunerne i et vist omfang håndterer deres opgaver med søer og 

vandløb med svingende kvalitet. Jeg fornemmer, at en del lystfiskere, der engagerer 

sig i bl.a. vandløb, savner amterne, fordi de var bedre til at tænke helhedsorienteret.  

 

Vandløb der krydser kommunegrænser behandles ofte kommunalt-lokalt. Et godt ek-

sempel er vandløb, hvor de "øvre" kommuner er vilde med ekstra grødeskæring, og de 

"nedre" kommuner er kede af at få vandet for hurtigt. Derudover er forvaltningen af 

vandløb også meget tilfældig og forskellig. Nogle steder mangler der de rette kompe-

tencer, og det nødvendige faglige fællesskab, da opgaverne ofte hviler på 1-2 medar-

bejdere. 

 

Endelig er der hele spørgsmålet om armslængdeprincippet. I nogle kommuner kommer 

hensyn til afvanding til at stå langt foran hensynet til naturen, fordi man bliver presset 

lokalt. 

 

På baggrund af ovenstående baggrund kan vi diskutere nogle ting: 

1. Bør vi presse på/mene, at disse opgaver var bedre placeret i regionerne?  

2. Vil der være opbakning i foreningerne til forslaget, at regionerne er myndighed? 

3. Hvad vil det kræve af os? Vil det fx være nok at have et positionspapir, som vi 

kan bruge som baggrund, når kommunerne går galt i byen og forvalter vandløb 

og søer skidt? 

  

Beslutningstema 

 

Bestyrelsen skal diskutere baggrunden samt fordele og ulemper, evt. med det formål at 

lave en arbejdsgruppe. 

 

Beslutning: 

 

Forbundsbestyrelsen er enige i, at kommunernes arbejde med søer og vandløb opleves 

med svingende kvalitet. Det gjorde det også, da dette arbejde hørte under amterne. 

Det kunne være en mulighed at lægge arbejdet ind under regionerne, men da deres 

fremtid er usikker, vurderer FB, at det ikke er en vej at gå. I den forbindelse er det 

værd at være opmærksom på, at den overvejende del af vandløbene ligger i én kom-

mune. Der er ganske få, som løber igennem flere kommuner. 



            

 

 

     

 

 

Erfaringen viser, at det er lettere at komme i god dialog med en kommune og dermed 

påvirke arbejdet end med en større enhed. 

 

FB pointerer, at det er vigtigt at vores medlemmer og andre frivillige bliver involveret i 

arbejdet med søer og vandløb.  

 

Sekretariatet beskriver problemstillingen. Med dette som udgangspunkt beslutter FB, 

om der skal udarbejdes et positionspapir eller inspirationspapir direkte målrettet den 

frivillige indsats. 

 

5. Status på arbejdet med fastholdelse af medlemmer 

Baggrund: 

På baggrund af mail fra Bjerringbro og Omegns Sportsfiskerforening vedr. vores arbejde 

med spærring ved Tange sø og Kolding Sportsfiskerforening vedr. tilbuddet ”Betal for 

2024 nu og få resten af 2023 gratis” foreslår Arne Lauritzen, at der på FB-dagsordner 

fremover er et fast punkt om fastholdelse af medlemmer. 

Arne Lauritzen vil uddybe forslaget samt komme med ideer til indhold i punktet. 

Beslutningstema. 

FB skal beslutte, om der skal være et fast punkt på dagsordenen om fastholdelse. 

Beslutning: 

Arne Lauritzen indledte med at uddybe, hvorfor han mener, at arbejdet med at fastholde 

medlemmer er vigtigt. 

FB er enige med Arne Lauritzen i, at det er vigtigt at have fokus på at fastholde medlem-

mer. 

Det blev besluttet, at fremover er det et fast punkt på FB-dagsordner med titlen Med-

lemskommunikation. Under dette punkt vil FB forholde sig til, hvilke emner fra dagsor-

denen, som kræver kommunikation målrettet medlemmerne. 

Herudover vil Arne Lauritzen gentage sin ”ringerunde” til en række foreninger i efteråret. 

Arne Lauritzen og direktøren udarbejder en spørgeguide, der tager udgangspunkt i de 

strategiske indsatser, som DSF har. 

6. Gensidig orientering 

• Torben Kaas og direktøren har haft møde med miljøordfører Carsten Bach fra 

Liberal Alliance og Mette Abildgaard fra de konservative. 



            

 

 

     

 

• Direktøren har deltaget i møde i følgegruppen til den nationale lystfiskerstrategi. 

Den første strategiperiode er udløbet. På dette års finanslov er der tilført kr.          

5. mil. til strategiarbejdet. Mødets udgangspunkt var en evaluering af det hidtidige 

arbejde, og på den baggrund drøftedes det, hvilke indsatser der kan komme ind 

i den kommende strategiperiode. 

• Status på arbejdet med en 30 års fødselsdagskonference for fiskeplejen. Ministe-

riet for bæredygtigt fiskeri har besluttet, at de vil afholde denne konference i deres 

regi. Det forventes, at konferencen bliver afholdt i løbet af oktober måned. 

• Spærringen ved Tange Sø. Der blev afholdt møde i Udvalget for Teknik og Miljø i 

Viborg kommune den 18. september 2023. På mødet blev det besluttet at gen-

nemføre en habitatskonsekvensvurdering.  

• Den socioøkonomiske undersøgelse af værdien af fiskeriet på de sjællandske søer 

aflyses, grundet at for få har tilmeldt sig undersøgelsen (415 ud af 3.000 sø-

fiskere). 

• Status på + 6 strategien: 

Medlemstallet d.d.: 16.436 – (5. september 2023. 16.337) 

Markedsføring af ”Før du fisker” er igangsat. Foreløbig har 63 gennemført Før du 

fisker - 18 har tegnet medlemskab 

Fremover måler vi den årlige medlemstilvækst pr. 30. juni 

Ny medlemshvervende konkurrence starter i oktober, præmie er et waders-sæt 

fra Fly Fish Europe 

K-teamet evaluerer dette års + 6 initiativer med henblik på at udarbejde en ”+6 

2024 strategi”. 

• Instruktørsammenslutningen fejrer 50-års jubilæum til næste år. 

7. Evt.  

Fastsættelse af møder: 

- I strategigruppen (TK, HEN, HV, AL og LR). Mødet afholdes den 4. oktober 2023 kl. 

19.00 via teams 

- I arbejdsgruppen for bestyrelsestalenter: (MJ, TK, LB, HEN og LR). Morten Jacobsen 

og direktøren udarbejder en plan for arbejdet i denne gruppe, hvilket sker på møde 

den 9. oktober 2023. 



            

 

 

     

 

- Det blev besluttet at udvide FB-møde den 20. januar 2024 til et døgnmøde. Mødet 

starter fredag den 19. januar 2024 kl. 17.00. 

- DN Aabenraa arbejder på et ålegræsudplantningsprojekt. Arne Lauritzen deltager i 

dette projekt. Der skal være opmærksomhed på, at der også arbejdes på et lignende 

projekt omkring Als. 

8. Næste møde 

Lørdag den 4. november 2023 kl. 09.30 – 16.00 i Assens 

• Gennemgang og endelig godkendelse af driftsbudgettet for 2024 
 

• Indledende drøftelse af kongressen 2024 

• Revision af vedtægter 
§2 Formålet (Flemming Elbæk: høringsberettiget) 

§3 Lodsejere som medlemskategori 

§11 Det gældende pristalsindeks (Lasse) 

§ 22 Regionsmøder - De personlige medlemmers legitimitet 

• Første drøftelse af kandidater til FB 

• Drøftelse DSF Hæderspriser (Skal vi have flere?) 
 

• Orientering om 
o Orientering om arbejdet i DTU Aqua advisory board v/ Hans-Martin Olsen 
o Arbejdet i Nationalpark Vadehavet v/ Simon Simonsen  
o Arbejdet i instruktørsammenslutningen v/ Peter Stoltze. 

 
• Modernisering af ”Fonden til fiskeriets fremme” 

 

• Nationalt kyst- og lystfiskercenter: Formål, indhold, målgrupper, økonomi, her-og-

nu, tidsplan 

 

• Medlemskommunikation 

 

Lars Rasmussen, september 2023. 


